
 راهکارهایی برای روان سازی 
ترافیک طرقبه و شاندیز

 30 سال فراق
انتظاری که معنا نشد

پای صحبت والدین شهید مفقود الاثر » مجید جمالی معصومی«فرماندار بینالود عنوان کرد

30 ســال می گذرد، اما هرســال هنوز هم 
چشــم انتظاری و دلتنگی وجود دارد. آخر 
دلتنگی عادت نمی شود. کنار والدین شهید 
مفقودالاثر »مجیــد جمالی معصومی« که 
می نشــینم. می دانم ندیدن و فراق و انتظار 
را نمی توان با هیچ واژه ای معنا کرد. مادر در 

ابتدای شروع گفت و گو...

بارگذاری  بینالود گفت:  فرماندار شهرستان 
مسکونی بر پهنه 5000 هکتاری در محدوده 
مرز غربی مشهد و شمال طرقبه در آینده 
به  باید  پهنه  این  و  بود  خواهد  مشکل ساز 
عنوان فضای سبز حفظ شود.حسینی افزود: 
در محدوده  گرفته  مرزی صورت  تداخلات 

.......صفحه 2انتهای الهیه مشهد ... .......صفحه 4 

۳۰شهرخراسانرضویهمچناندرتنشآبیاند
دارنده مدال برنز فیزیک کنفرانس 

 دانشمندان جوان در گفت و گو 
با قدس مطرح کرد

بی توجهی نظام 
آموزشی به خلاقیت 

.......صفحه 2

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب:

.......صفحه 3

در شورای شهر مشهد تصویب شد

برنامههایخارجی
مدیرانوکارکنان

شهرداریدر»فاش«

 بنابر گفته اندیشــمندان، چنانچه فردی به برتری و موفقیت 
می رسد این مقوله؛ ثمره موفقیت مجموعه ای است که این فرد 
درآن رشد یافته است. در واقع امروزه هیچ موفقیت و شادکامی 

را نمی توان موضوعی فردی دانست ...

سرپرســت معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری خراسان 
رضوی گفت: تاکنون به آن نقشی که شورای اسلامی در قانون 
اساســی دارد در ضابطه گذاری دست نیافتیم، اما امید است در 
دوره های بعدی شــرایطی فراهم شود که حداکثر ظرفیت این 

.......صفحه 3 نهاد مشخص شود...

kروزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m

سه شنبه 10 اردیبهشت 1398

  24 شعبان 1440
 30 آوریل 2019  
سال سی و دوم  
 شماره 8953  
ویژه نامه 3337 
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.......صفحه 4

 مدیر کل میراث فرهنگی 
خراسان رضوی به دلیل نداشتن 

مجوز به اداره اماکن نامه نوشت

پروژه 
گردشگری 
طرق پلمب 

می شود؟
حواشــی احــداث یکی از بــزرگ تریــن مراکز 
گردشگری و تفریحی مشهد مقدس همچنان ادامه 
دارد. پروژه گردشگری و تفریحی منطقه طرق،واقع 
در پارک جنگلی طرق از اواخر سال 94 در زمینی 
به مساحت ١20هزار مترمربع اجرا و بطور خلاصه 
خروجی آن؛ هتل، فرهنگ ســرا، سالن همایش، 
مسجد، مجموعه ورزشــی، فضای بازی کودکان، 
رســتوران، آکواریوم، باغ پرندگان و فضای سبز و... 
خواهد بود. شــهریور ١396 برای توقف این پروژه 

عظیم 29 دستور در ...

سوژه از شما / پیگیری از ما

در راستای رسالت مطبوعاتی وظیفه خود می داند در جهت رفع 
مشکلات مردمی،  سوژه های ارسالی از سوی خوانندگان  عزیز    در 

حوزه های شهری، اجتماعی، اقتصادی و ...  را پیگیری و منعکس کند .

لطفاًابتدايپيامکلمه»سوژه«راقيدنمایيد.

شمارهپيامک:۳۰۰۰72۳۰5

منتظر سوژه های شما از طریق سامانه پیامکی  هستیم.

با حضور معاون وزیر راه و شهرسازي آغاز شد 

عملیات اجرایي ایستگاه راه آهن سبزوار
قدس: با حضــور معــاون وزیر راه و شهرســازي، 
مدیرکل راه و شهرسازي خراسان رضوي، نمایندگان 
مجلس، امام جمعه ســبزوار و جمعي از مســئولان 
اســتاني عملیات اجرایي ایســتگاه راه آهن سبزوار و 
ایســتگاه بین راهي به مســاحت 605١ مترمربع، با 

اعتبار 4١6 میلیارد ریال آغاز شد. 
معاون وزیر راه و شهرســازی در این مراســم گفت: 
راندمــان ریلی )خطــوط ریلی بهره برداری شــده( 
از حدود ١60 کیلومتر در هر ســال طی ســال های 
گذشته به بیش از دو برابر این رقم در دولت دوازدهم 
افزایش یافته اســت.خیرالله خادمی با بیان اینکه در 
سال گذشته حدود 400 کیلومتر عملیات ریل گذاری 
در کشور به بهره برداری رسید افزود: با وجود شرایط 
ســخت اقتصادی در ســال جاری نیز 270 کیلومتر 
ریل گذاری در دست اجراست.وی با اشاره به خدمات 
فراوان نظام جمهوری اسلامی به مردم اظهار داشت: 
پیش از پیــروزی انقلاب اســلامی 4556 کیلومتر 
راه ریلی در کشــور وجود داشت که این خطوط در 
طول انقلاب اســلامی به ١١ هــزار کیلومتر افزایش 

یافته است.
وی اظهار داشت: در بخش آزادراه نیز در گذشته کمتر 
از 300 کیلومتر آزادراه در کشور وجود داشت که اکنون 
2400 کیلومتر آزادراه در کشور به بهره برداری رسیده و 
١١60 کیلومتر نیز در دست اجرا و 2500 کیلومتر هم 

آماده سرمایه گذاری است.
مدیرکل راه و شهرســازي خراسان رضوي نیز در این 

مراسم با بیان اینکه شهرســتان سبزوار یکی از مراکز 
عمده جمعیتی و باری استان خراسان رضوی می باشد، 
گفت: با توجه به اینکــه در آینده نزدیك خط راه آهن 
ســبزوار از طریق محور ریلي مشهد- تهران به شبکه 
سراســري متصل خواهد شــد امروز بــا حضور دکتر 
خادمي، معاون وزیر راه و شهرســازي عملیات اجرایي 
ساختمان ایستگاه راه آهن و نیز یك ایستگاه بین راهي 
به مساحت 605١ مترمربع، با اعتبار 4١6 میلیارد ریال 

آغاز شد. 
اخوان عبداللهیان طراحی ایستگاه سبزوار را همسو با 

سیاســت های وزارت راه و شهرسازی مبنی بر رعایت 
حقوق شهروندان دانســت و افزود: به منظور سهولت 
دسترسی شــهروندان به شبکه ریلی، ایستگاه راه آهن 
سبزوار در داخل شــهر طراحی  و جانمایی شده است 
که راحتی و آســایش مردم در بهره برداری از این خط 

راه آهن را به همراه خواهد داشت.
گفتني اســت روز گذشــته همچنین با حضور معاون 
وزیر راه و شهرسازي، عملیات اجرایي قسمتي از محور 
سلطان آباد- سبزوار به طول ١3 کیلومتر و اعتبار ١7١ 

میلیارد و ١34 میلیون ریال آغاز شد.

گم شده
به اطلاع می رس��اند 
حس��ینعلی  آق��ای 
فرزن��د  ابوتراب��ی 
مراد 65 ساله صاحب 

تصویر  فوق از تاریخ 1398/1/23 
مفق��ود گردیده ، لذا خواهش��مند 
اس��ت مطلعین مرات��ب را از طریق 
تلف��ن 21825242-051 ب��ه دایره 

جنائی یا پلیس 110 اعلام نمایند .
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آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده شرکت سپهر فدک  کوثر 

به شماره ثبت 40826 و شناسه ملی 
10380566735)نوبت اول(

بدینوس��یله از سهامداران ش��رکت سپهر فدک 
کوث��ر ب��ه ش��ماره ثب��ت 40826 و شناس��ه ملی 
10380566735 دع��وت ب��ه عم��ل م��ی آید در 
جلس��ه مجمع عمومی عادی بط��ور فوق العاده که 
در تاریخ1398/02/25 س��اعت 8 صبح در محل 
مشهد بزرگراه شهید کلانتری مجتمع آبادگران 
ب��رج اداری آفتاب طبقه نهم برگ��زار می گردد 

شرکت فرمایید.
دستور جلس��ه:1- انتخاب و تعیین سمت هیئت 

مدیره
هیئت مدیره
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جناب آقای کاظمی
معاون محترم فرمانداری شهرستان تربت جام

درایت و ابتکار عمل جنابعالی را در خصوص اعتبارنامه های  اتاق 
اصناف شهرس��تان تربت جام که بی شک بدون توجه جنابعالی 
همچنان بلاتکلیف و معلق می ماند را ارج می نهیم .سپاسگذاریم 
که در س��ال مزین به نام رونق تولید به دس��ت توانای شما 
بزرگواران بدون هیچگونه مکاتبه ای فقط با پیگیری مجدانه 
فرماندار عزیز و دادس��تانی محترم این امر به سرانجام 
رس��ید . خداوند این س��رمایه های معنوی و ملی را که در بدنه 
وزارت کشور و سیستم قضایی برای مردم راه گشایی می کنند 

حفظ فرماید. 
اتاق اصناف و کمیته فرهنگی شهرستان تربت جام

دعوت مجمع
از اعض��ای محت��رم مؤسس��ه فرهنگ��ی ش��میم 
اخ��لاص )رزمن��دگان واح��د اطلاعات لش��کر55 
ویژه ش��هداء( دعوت می شود . در مجمع عمومی 
عادی س��الیانه نوبت اول و مجمع فوق العاده در 
روز پنجش��نبه 1398/2/19 رأس ساعت17/30 
که در محل بلوار امام رضا )ع( 24 ) جاده طرقبه 
( مجتمع فرهنگی بعثت تش��کیل می ش��ود جهت 
بررس��ی و اتخاذ تصمیم در خص��وص مواد ذیل 

حضور بهم رسانید . 
_ استماع گزارش مدیر عامل و بازرس قانونی 

_ انتخاب اعضای هیئت مدیره 
_ انتخاب حسابرسی و بازرس قانونی 

_ تغییر در اساسنامه 
_ انتخاب روز نامه کثیرالانتشار 

از اعضای محترم مؤسسه  درخواست می شود در 
صورت تمایل آمادگی  خود را برای نامزد شدن 
در انتخاب بازرس و هیئ��ت مدیره تا 98/2/10 
بص��ورت کتبی به دفتر مؤسس��ه و یا به صورت 
پیام��ک به آقای خلخال��ی و صادقی اعلام نمایید 
. در ضم��ن مس��تدعی اس��ت در ص��ورت ع��دم 
ام��کان حضور، نماینده قانونی خ��ود را تا تاریخ 
98/2/15 به دفتر مؤسسه یا به صورت پیامک 

به آقای خلخالی و صادقی  معرفی نمایید .
مدیرعامل مؤسسه فرهنگی شمیم اخلاص

مجید خلخالی
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آگهی دعوت مجمع عمومی عادی نوبت دوم شرکت 
تعاونی مسکن کارکنان آموزش وپرورش شهرستان 

کلات نادر تاریخ : 1398/2/9شماره :334
بدینوس��یله به اطلاع اعضای محترم می رساند جلسه 
مجم��ع عموم��ی ع��ادی نوب��ت دوم در س��اعت 11 صبح 
روز پنج ش��نبه مورخ��ه  1398/2/26 در محل پروژه 
فرهنگی��ان برگ��زار می گ��ردد.از کلیه اعضا ش��رکت 
دعوت میشود راس س��اعت مقرر جهت تصمیم گیری 

موضوعات ذیل در جلسه حضور بهم رسانند.
ضمن��ا در صورتیکه حض��ور عضوی در جلس��ه مذکور 
میس��ر نباش��د می توانند ح��ق رای خ��ود را به موجب 
وکالتنام��ه به عضو دیگر یا نماین��ده تام الاختیار خود 

واگذار نماید.
دستور جلسه :

1- ارایه گزارش هیئت مدیره و بازرس
2- تصمی��م گیری در م��ورد اجرای بل��وک 24 واحدی 

و44 واحدی فاز سوم
3- انتخاب اعضای هیئت مدیره

4- انتخاب اعضای اصلی و علی البدل بازرس
5- تصمی��م درخصوص س��ایر موارد مرب��وط به امور 

شرکت تعاونی 
هیئت مدیره شرکت تعاونی مسکن کارکنان

آموزش و پرورش شهرستان کلات 
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آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی سالیانه 
شرکت سپهر معدن فدک به شماره ثبت 47417 

و شناسه ملی 10380638670)نوبت دوم(
ب��ا توج��ه به اینک��ه جلس��ه مجمع عموم��ی عادی 
س��الیانه )نوب��ت اول( م��ورخ 1398/02/05 ب��ه 
علت به حد نصاب نرس��یدن سهامداران تشکیل 
نگردید ، بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت 
ف��وق دعوت ب��ه عمل می آی��د در جلس��ه مجمع 
عمومی عادی س��الیانه نوبت دوم ش��رکت که در 
تاریخ 1398/02/20س��اعت 6 صب��ح در محل 40 
کیلومتری جاده مش��هد – فریمان شهرک صنعتی 
کاویان فاز 2 انتهای کوچه تلاش 6 کارخانه شرکت 
س��پهر فدک کوثر طبق��ه دوم برگ��زار  می گردد 
ش��رکت فرمایید.)به همراه داش��تن برگه سهام 

رسمی و ثبتی الزامی است(
دستور جلسه:1- استماع گزارش هیئت مدیره در 

خصوص عملکرد مالی منتهی به 1397/12/29
2- استماع گزارش حسابرس و بازرس قانونی در 

خصوص صورتهای مالی منتهی به 1397/12/29
جمل��ه  از  مال��ی  صورته��ای  تصوی��ب   -3
ب��ه  منته��ی  زی��ان  و  س��ود  ترازنامه،عملک��رد 

1397/12/29
4- انتخاب حسابرس و بازرس قانونی

5- س��ایر مواردی که در صلاحیت این مجمع می 
باشد.

هیئت مدیره
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پای صحبت والدین شهید مفقود الاثر » مجید جمالی معصومی«

30 سال فراق، انتظاری که معنا نشد 
خبر

سرور هادیان  30 سال می گذرد، اما هرسال 
هنوز هم چشم انتظاری و دلتنگی وجود دارد. 
آخر دلتنگی عادت نمی شــود. کنــار والدین 
شهید مفقودالاثر »مجید جمالی معصومی« که 
می نشــینم. می دانم ندیدن و فراق و انتظار را 

نمی توان با هیچ واژه ای معنا کرد.

  آخرین دیدار و امید دیدار
مادر در ابتدای شروع گفت و گو به من می گوید: 
30 سال گذشــت، اما هنوز برای من آخرین 

دیدار، امید دیدار را یادآوری می شود.
خانم زهرا سلطان فهیمی ادامه می دهد: آخرین 
بار سال 65 بود که از جبهه آمد و گفت: مامان 
آمدم زیارت امام رضا)ع( و دیدن شــما و بابا و 
خواهر و برادرهایم و دستپخت شما را بخورم؛ 

رفت و دیگر نیامد.

  از اسارت دوستان تا خبر شهادت و 
مفقودالاثری 

این مادر صبور ادامه می دهد: دوستانش بعد ها 
گفتند در منطقه فکه همه با هم بودند، اما آن ها 
اسیر شدند و بعد از آن که دوستانش از اسارت 
برگشتند، گفتند مجید بیسیم چی بود و جلوتر 
از ما رفت، تا خبر محاصره شــدنمان را بدهد؛ 
اما به شهادت رسید و دیگر برنگشت و ما اسیر 

شدیم و اثری از پیکرش نمانده است.

  نگاه شرجی و خواب های تا ابد انتظار 
حالا او بغض می کند و همه نگاه هایمان شرجی 
و می دانیم، غم فراق از فرزند جزو سخت ترین 
امتحان های الهی است، بغضش را فرو می خورد 
و می گوید: ما خانواده های شهدای مفقود الاثر 
سخت ترین غم را داریم خانواده های شهدایی 

هستیم که تا ابد چشم انتظاریم.

  داوطلب شد برای انتخاب راه 
حالا پدر شهید مفقودالاثر هم می گوید: پسرم 
به عنوان سرباز داوطلب رفت. مجید 17 ساله 
بود و قبل از آن، دو پســر دیگــرم محمود و 
حمید هم در جبهه بودند و یکی از پسرهایم از 
ناحیه دست و انگشتش مجروح شد، اما مجید 
انتخابش را کرده بود و می گفت اگر من نروم چه 

کسی مراقب خاک و ناموسمان باشد.
محمد جــواد جمالی معصومی خاطرنشــان 
می ســازد: من کارمند مرکزی ناحیه راه آهن 
مشــهد بودم و هشــت فرزند حاصل زندگی 
مشــترک من و همســرم اســت. خوشحالم 
بچه هایمان اهل و صالح هســتند و راضیم به 

رضای خدا. این پدر منتظر هم تصریح می کند: 
ماه مبارک رمضان سال 65 بود که همان روزها 

خبر شهادتش را بعد از رفتنش به ما دادند.

  20 سال بعد تشییع 
روح فرزندمان 

پدر این شــهید با بیان این 
نکتــه که 20 ســال از خبر 
اعلام مفقود الاثری پسرمان 
و مراســم تشییع روحش به 
طول انجامید، بیان می دارد: 
بعد 20 ســال شــهادت و 
مفقودالاثری مجید را رسماً به 
ما اعلام کردند و روح پسرم را 
با شکوه تشییع کردند و در 
بهشت رضا)ع( سنگ مزاری 
گذاشته شده است، اما هیچ 
لباســی، پوتینی، ســاکی و 
پلاکی از مجیــد هنوز به ما 

داده نشده است.

  سبک زندگی و سادگی های بسیار 
حالا حاج خانــم از گذشــته های دور روایت 

می کند؛ از ســبک زندگی و تربیت بچه های 
قدیم که می پرســم او بلافاصله می گوید: من 
سواد قرآنی دارم و هشــت فرزند داشتم پنج 
پسر و ســه دختر به نام های 
مجید،  حمیــد،  محمــود، 
طاهره،  مریم،  رضا،  حسین، 
طیبه و خدا مجید را انتخاب 
کــرد و عاقبت بخیر شــد و 
نامش ماندگار شد. بین بچه ها 
تفاوتی نمی گذاشتم و تربیت 
من و حاج آقــا برای بچه ها 
دقت در رفت و آمد ها و درس 

خواندن و نمازشان بود. 
قرارمان این بود تا قبل از اذان 
مغرب، پســرها حتماً منزل 
باشند و دخترها همیشه کنار 

خودم بودند.
وی تأکید می کند: بچه ها را به 
موقع به خانه بخت فرستادیم 
و معتقدم بزرگ ترین مشکل جامعه امروزی ما 
به موقع ازدواج نکردن دختر و پسرها و چشم و 
همچشمی است.  در تمام مدت این گفت و گو 
علیرضا دلبریان راوی دفاع مقدس و گروه خوب 

بچه های فرهنگ سرای پایداری شهرداری همه 
با هم تلاشمان را داشتند تا دل و نگاه منتظر 
این خانواده شهید را به سمت تکرار و یادآوری 
آن همه انتظار نبریم و تابلو نقاشی شده شهید 
توســط هنرمند نقاش خوب شهرمان احمد 

منصوب به خانواده شهید تقدیم شد.

  کاش نگاهی منتظر نماند
بیرون که می آیم درمی یابم در همین نزدیکی 
منــزل این خانواده شــهید مفقودالاثر مجید 
جمالی معصومی در پارک نیلوفر قاسم آباد مزار 
دو شهید گمنام است گویا طلبیده شده بودیم و 
به مزار دو شهید گمنام 18 و 20 ساله  می رویم. 
می دانم مــادر و پدرهای آن ها هم شــاید در 
گوشه ای چشم انتظارند و  ای کاش هیچ نگاهی 

منتظر نماند.

در حوالی امروز2

مدیر کل آموزش و پرورش خراسان رضوی 
عنوان کرد

  تکالیف مهارت محوری به جای 
» مشق« و » دیکته«

حسین پورحسین: نشســت خبــری بزرگداشت مقام معلم 
با حضور مدیرکل آموزش و پرورش خراســان رضوی و معاونان 
توسعه مدیریت و پشتیبانی، تربیتی و فرهنگی، مقاطع تحصیلی 
ابتدایی و متوسطه و مشاوران مدیرکل در دفتر مدیرکل آموزش 
و پرورش استان برگزار شد. مدیرکل آموزش و پرورش استان با 
گرامیداشت و یاد شــهدای معلم و دانش آموز و سالروز شهادت 
معلم شهید اســتاد مطهری گفت: معلم شهید استاد مطهری 
اسلام شناس، فیلســوف و معلمی چیره دســت بود و در هفته 
معلم نام و یاد او را گرامی داشــته و از خدمات معلمان تجلیل و 
زنگ سپاس معلم را در سراسر آموزشگاه های استان طنین انداز 
می کنیم. قاسمعلی خدابنده با اعلام اینکه 300 برنامه استانی، 
شهرســتانی در مناطق و نواحی آموزش و پرورش ضمن تکریم 
معلمان مراتب سپاس خود را با برنامه های متنوع به اجرا خواهند 
گذاشــت افزود: علاوه بر اینکه از معلمان نمونه استان تجلیل به 
عمــل خواهد آمد با همکاری انجمن اولیــا و مربیان با حداکثر 
صرفه جویی هزینه های جاری هفته معلم به سیل زدگان استان 
گلستان اختصاص خواهد یافت. وی در پاسخ به خبرنگار قدس 
در رابطه با همیاری با ســیل زدگان گفت: سیل خساراتی را در 
استان های مختلف کشور به دنبال داشت و بر اساس مصوبه هیئت 
دولت و وزارت کشور استان خراسان رضوی به عنوان استان معین 
گلستان کار کمک رسانی به سیل زدگان استان گلستان را به عهده 
گرفت و در بازدیدی که از مدارس آسیب دیده داشتیم نسبت به 

تشکیل کلاس درس و ارسال 13 کانکس اقدام شد. 
خدابنده افزود: مبلغ حدود 1/2 میلیــارد ریال در فروردین ماه 
و مبلغ 150 میلیون ریال در اردیبهشــت ماه کمک های نقدی 
فرهنگیان اســتان از طریق کســر از حقوق در اختیار ســتاد 
کمک رسانی به سیل زدگان قرار گرفت و 30 کامیونت و وانت بار 
کمک های غیرنقدی به ارزش 30 میلیارد ریال شامل پوشاک و 
موادغذایی و نوشت افزار به استان سیل زده گلستان تحویل داده 
شد. مدیرکل آموزش و پرورش خراسان رضوی با اشاره به اینکه 
زنگ مهربانی برای کمک به آســیب دیدگان از سیل در مدارس 
استان به صدا درآمد گفت: بازسازی و تعهد ساخت سه مدرسه 
توسط خیران استان و خرید و ارسال 500 عدد میز و نیمکت و 
تجهیزات هوشمندسازی از جمله هدایای ارسالی توسط آموزش 
و پرورش خراسان رضوی است که به همراه جمع آوری هدایای 

دانش آموزان به استان گلستان ارسال شد.
خدابنــده از راه اندازی نمایشــگاه و فروشــگاه های آثار هنری 
دانش آموزان و فروش آثار توســط آن ها به نفع سیل زدگان خبر 
داد و افزود: راه اندازی طرح باران مهربانی و جمع آوری اسباب بازی 
برای دانش آموزان ابتدایی و پذیرش و تعمیر و مرمت یک واحد 
آموزشگاهی توسط خیران استان و خیران اتحادیه صنف میادین 
میوه و تره بار مشهد بخشی از کمک های خیرین و دانش آموزان 
است و همکاران فرهنگی برای انجام خدمات آموزشی، مشاوره ای 
و همچنین کمک های نقدی همکاران در شهرستان ها و واریز به 
حساب هلال احمر در روزهای نخست جاری شدن سیل می تواند 
گوشه ای از اقدامات انجام شده باشد.  وی با اعلام اینکه در استان 
یک میلیون و 230 هزار دانش آموز به تحصیل اشتغال دارند، افزود: 
70 هزار دانش آموز اتباع خارجی در استان سرکلاس می روند و 
استان خراسان رضوی به عنوان استانی مهاجرپذیر به دلیل ارادت 
به بارگاه علی بن موسی الرضا)ع( و اهل بیت)ع( فضاهای کافی 
در حاشیه شهر برای دانش آموزان ندارد و انبوه سازان هم فضای 
آموزشی لازم را برای مدرسه در نظر نگرفته اند تا جایی که ناچاریم 
در بعضی از مناطق حاشیه شهر کلاس دو شیفته داشته باشم. وی 
ادامه داد: آموزش و پرورش با یک میلیون و 230 هزار دانش آموز 
به نسبت افزایش جمعیت استان خراسان رضوی با کمبود مدارس 

روبه رو است. 
خدابنده گفت: در حال حاضر 66سکونتگاه غیررسمی در حاشیه 
شهر مشــهد داریم که باید 80هزار دانش آموز را در این مناطق 
پوشــش آموزشــی بدهیم.مدیرکل آموزش و پرورش خراسان 
رضوی هم در رابطه با مهارت آموزی دانش آموزان مدارس ابتدایی 
گفت: به جای مشق و دیکته نویســی تکالیف مهارت محور در 
دســتورکار قرار دارد تا دانش آموزان خوب دیدن، کتاب خواندن 
و کتاب نوشتن و گفت وگو و اعتمادسازی را در خود نهادینه کنند.

یک مسئول در خراسان شمالی خبر داد
  تحصیل ۱۳ هزار دانش آموز 

در مدارس شبانه روزی 

بجنورد- خبرنگار قدس: سرپرست معاونت آموزش متوسطه 
اداره کل آموزش و پرورش خراسان شمالی گفت: 13 هزار و 36 
دانش آموز در مدارس شبانه روزی استان در حال تحصیل هستند.

عصمت بدخشان با اشاره به اینکه 105 آموزشگاه شبانه روزی 
در استان وجود دارد، اضافه کرد: 6400 دانش آموز خوابگاهی 
نیز در خوابگاه های اســتان حضور دارند و از امکانات خوابگاه 
بهره منــد می شــوند. وی در رابطه با خوابگاه های متوســطه 
اول، عنوان کــرد: 3۹ خوابگاه در مقطع متوســطه اول، 47 
 خوابگاه در مقطع متوسطه دوم و مابقی خوابگاه ها مختص به 
فنی و حرفه ای و کاردانش هســتند. وی با تأکید براینکه اگر 
این فرهنگ ســازی در برخی مناطق محروم انجام شــود که 
فرزندان خود را به خوابگاه های دانش آموزی بفرستند، می تواند 
از شهرنشینی جلوگیری کند، تصریح کرد: اگر این کار انجام 
شــود به طور قطع کیفیت های آموزشــی نیــز افزایش پیدا 
می کند و همان دانش آموزان نیز می توانند در آینده به عنوان 

نیروهای بومی منطقه استفاده شوند.

  باغ پرندگان در تربت حیدریه 
ساخته می شود

فارس: رئیس کمیسیون اقتصاد شورای اسلامی شهر تربت 
حیدریــه گفت: احداث بــاغ پرندگان در ســال 138۹ و در 
زمینی به مساحت 10 هزارمتر مربع در پارک ملت آغاز شد 
که در ادامه کار مشــکلاتی در اجرای پــروژه به وجود آمد و 
اگر پیگیری های لازم صورت نمی گرفت این پروژه کلاً تعطیل 
می شد، اما خوشبختانه با ورود شورای اسلامی شهر و پیگیری 
جدی شــهردار آخرین تفاهمنامه همکاری میان شهرداری 

تربت حیدریه و سرمایه گذار در سال گذشته به امضا رسید.
نادر سلیمانی ادامه داد: باغ پرندگان تربت حیدریه بعد از باغ 
پرندگان تهران و اصفهان، ســومین باغی است که مجوزهای 
لازم را از نهادهای مربوط اخذ کرده و تاکنون 6000 متر مربع 
بنا در این باغ احداث شده که برای نگهداری از 5000 پرنده 

طراحی شده و این پروژه در 6 فاز اجرا می شود.
وی بــا بیان اینکه بزرگ ترین مجتمع بیــن راهی خدماتی، 
رفاهی، اقامتی و تفریحی شرق کشور در تربت حیدریه احداث 
می شود، متذکر شد: این مجتمع بزرگ ترین مجتمع بین راهی 
در شــرق کشور اســت که در زمینی به مساحت 18 هکتار 

احداث می شود.

عضو مجمع نمایندگان خراسان جنوبی:
  بیمارستان خوسف علاوه بر ردیف 

بودجه ۵ میلیارد اعتبار گرفت

فارس: نماینــده مردم بیرجند خوســف و درمیان در مجلس 
شورای اسلامی به همراه مسئولان شهرستان با حضور در روستای 
خِرم، خور، نوغاب وســروباد از نزدیک در جریان مشکلات مردم 
قرار گرفت. حجت الاســلام ســیدمحمد باقر عبادی در جمع 
مردم روســتای خور اظهار داشــت: امسال نهضت گازرسانی در 
خراسان جنوبی راه افتاده و 15 هزار میلیارد تومان اعتبار برای سال 
۹8 با اولویت استان خراسان جنوبی در مجلس تصویب شده است.

عضو مجمع نمایندگان خراسان جنوبی با بیان اینکه در اکثر 
روستاها پس از اجرای طرح هادی نیاز به جابه جایی تیرهای 
برق بوده اســت و مردم باید هزینه جابه جایی آن را پرداخت 
می کردنــد، گفــت: در بودجه امســال در مجلس به تصویب 
رسیده است که دولت تیرهای برقی که در طرح هادی باشند 
را رایــگان جابه جا کند. وی عنوان داشــت: با توجه به اینکه 
شهرستان خوسف تنها شهرستانی است که از نبود بیمارستان 
رنج می برد عــلاوه بر بودجه  دولتی، 5 میلیــارد تومان برای 

بیمارستان خوسف بودجه گذاشته شده است.

اخبار
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محبوبه علی پور بنابر گفته اندیشمندان، 
چنانچه فردی به برتری و موفقیت می رسد 
این مقوله؛ ثمره موفقیت مجموعه ای است 
که این فرد درآن رشــد یافته است. در واقع 
امروزه هیچ موفقیت و شادکامی را نمی توان 
موضوعی فردی دانســت، چراکــه این امر 
نتیجه تلاش جمعی خانواده ها و ساختارهای 
اجتماعی وسیاست گذاری های کلان محسوب 
می شود. به هر روی در روزهای گذشته مطلع 
شــدیم که »ماهان متقــی راد« دانش آموز 
مجتمع آموزشی علامه مشهد، توانسته مدال 
برنز رشته فیزیک کنفرانس دانشمندان جوان 
ICYS 201۹  در مالزی را از آن خود کند؛ 
بنابراین به مدرسه ماهان رفته وپای صحبت 
ایــن دانش آموز نخبه و مدیر این مدرســه 

نشستیم که ازنظرتان می گذرد:

  بی توجهی به خلاقیت 
ماهان متقی راد، دانش آموز پایه یازدهم درباره 
موفقیت خــود درکنفرانس مالزی می گوید: 
در ســال های اخیر بــه طورجدی به حضور 
در رقابت هــای تخصصی علاقه مند شــدم. 
چنان کــه پیش از این در چندین مســابقه 
کشوری شــرکت کردم تا اینکه در یکی از 
همین مسابقات از سوی برگزارکنندگان این 
برنامه برای شرکت در کارگاه های تخصصی 
و سرانجام حضور در بیست و ششمین دوره 
کنفرانس و تورنمنت بین المللي دانشمندان 
جوان در مالزی انتخاب شدم. در این رقابت 
که با حضور 2۹ کشــور جهان برگزار شــد، 

تیمی 11 نفــره از دانش آمــوزان ایرانی در 
گرایش های متعدد همانند مهندسی وفیزیک 
حضورداشتند که من موفق به کسب مدال 

برنز فیزیک شدم.
دانش آمــوزان  حضــور  می افزایــد:  وی 
دررقابت های بین المللی ضمن اینکه می تواند 
تجربیــات ارزشــمندی به لحــاظ علمی و 
داشــته  برای شــرکت کنندگان  اجتماعی 
باشد، با معرفی دانش آموزان به جوامع علمی 
می تواند زمینه ساز فرصت های طلایی برای 

آینده آن ها محسوب شود.
این دانش آموز مشــهدی با اشــاره به نقش 
حمایتی خانواده اضافه می کند: اصولاً والدینم 
و بخصوص پدرم؛ چندان اصراری به کســب 
نمره های بالا در دروس مدرســه ندارند، اما 
در زمینه شــرکت در رقابت هــای علمی و 
تجربه چنین فضاهایی بسیار حمایت کننده 
هستند. خودم هم در تحصیل فیزیک بیشتر 
علاقه مند به انجــام پژوهش های تخصصی 

هستم و این حوزه جذابیت بیشتری دارد.
متقــی راد تأکید می کند: برای شــرکت در 
کنفرانس دانشــمندان جوان از طریق یک 
شــرکت خصوصــی و با هزینه شــخصی 
شــرکت کردم و برای ثبت نام در این زمینه 
17 میلیون تومــان خانواده ام هزینه کردند. 
همچنین کسب این موفقیت در روند پذیرش 
دانشگاه های داخلی چندان تأثیری ندارد، اما 
بنابر سیاست های مراکز علمی؛ در برخی از 
دانشگاه های جهان بخصوص با رویکردهای 
تحقیقاتی چنین موفقیت هایی در پذیرش 

و حتی بورسیه دانشجویان، شاخصه ای قابل 
توجه محسوب می شود.

وی به عنوان دانش آمــوزی امروزی در نقد 
نظام آموزشــی خاطرنشــان می کند: نظام 
آموزشــی فعلی نقــش اثرگذاری بر رشــد 
علمی دانش آموزان نخواهد داشــت چراکه 
توجهــی به خلاقیت نداشــته و اهمیتی به 
بلند پروازی های علمــی نمی دهد. در واقع 
در مجموعه یادشــده، گروهی از مسئولان 
به کار مشغولند که تنها دانش آموزان را بنابر 
سیاست های خود به سوی کنکور و ورود به 

دانشگاه هدایت می کنند.

  ضرورت تفکر کاربردی سازی علوم 
سید حمید قاســمی، مدیر مجتمع علامه 
درباره ضرورت سیاست های کاربردی سازی 
آموخته ها در نظام آموزشی می گوید: همزمان 
با تغییر نظام آموزشی و ابلاغ سند چشم انداز 
آموزش وپرورش و همچنین مطابق با اسناد 
بالادستی مقرر شد آموزش از حالت تئوری 
به سوی عملی و کاربردی تغییر مسیردهد. 
از این رو برای رســیدن بــه این هدف نیز 
دانش آموزان بایــد از نگرش »تئوری محور« 
پیشین که سال ها بر نظام آموزشی ما سایه 
افکنده بود به این نگرش می رسیدند که برای 
تحقق نظام کاربردی باید بر علوم پایه همانند 
فیزیک و شــیمی در قالب دســتاوردهای 
عملی و پژوهش های آزمایشگاهی اهتمام و 
توجه جدی داشــته باشند. در واقع با وجود 
کاســتی ها و محدودیت هایی که در مدارس 

وجود دارد باید بســترهایی برای شکوفایی 
استعدادهای دانش آموزان و انجام برنامه های 

کاربردی و آزمایشگاهی فراهم شود.

  سواد مجموعه ای از محفوظات نیست
این فعال آموزشــی در ادامه تأکید می کند: 
بی تردید اعزام دانش آمــوزان به رقابت های 
بین المللی برای همه خانواده ها مقدور نیست، 
چراکــه اغلــب حمایتی از ســوی متولیان 
آموزش صورت نمی گیرد و بسیاری از والدین 
نیز بضاعت انجام این مقوله را ندارند. این در 
حالی است که دانش آموزان ما از قابلیت های 

ارزشمند و چشمگیری برخوردار هستند.

  ایجاد مدارس علوم وفنون
این معلم پیشکســوت با اشاره به آفت های 
آموزش و پرورش در جامعه امروزی می گوید: 
اعتیاد دانش آموزان بــه فضاهای مجازی و 
وابستگی آن ها به ابزارها و فناوری های نوین 
در حوزه سرگرمی و رسانه مقوله ای است که 
باید مورد بررســی و اصلاحات فرهنگی قرار 
بگیرد. چنــان که هدایــت دانش آموزان به 
سمت انجام پروژه های تحقیقاتی، کاربردی 
و ابزارســازی ضمن رشد دانش و تولید علم 
در جامعه، می تواند عاملی بازدارنده در برابر 

آفت های آموزش و تربیت محسوب شود. 
قاسمی که سال ها معلم نمونه فیزیک بوده، 
همچنین اظهار می کنــد: گرچه نمی توان 
محدودیت های نظام آموزشــی کشور را به 
لحاظ تأمین اعتبارات و بودجه نادیده گرفت، 
اما با سیاست گذاری های هوشمندانه می توان 
ظرفیت را برای جذب نخبــگان اقتصادی 
که دغدغه رشــد علمی جامعه را نیز دارند؛ 
فراهم کرد. به این ترتیب به همت گروه های 
یاد شــده مراکز آموزشی به عنوان »مدارس 
علوم و فنون« تأســیس شــود کــه متولی 
آموزش دانش آموزان برتــر در حوزه علوم 
کاربردی باشــند، به نحوی که 50 درصد 
آموخته های این مدارس شامل فنون عملی 
و تحقیقاتی بــوده و50 درصد دیگر صرف 
آموزش مفاهیم تئوری شــود. البته شاید 
عده ای مطرح کننــد که در حال حاضر ما 
مراکز فنی و حرفه ای را داریم که به نظرم 
با وجود آثار قابل تأمل این مراکز در تربیت 
محصلان؛ معتقدم مراکز یاد شــده قادر به 
اجرای رویکردهای مورد نظر درتولید علم 

و کاربردی سازی علوم نیستند.

دارنده مدال برنز فیزیک کنفرانس دانشمندان جوان در گفت و گو با قدس مطرح کرد

بی توجهی نظام آموزشی به خلاقیت 
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مجید 17 ساله بود و 
قبل از آن، دو پسر 

دیگرم محمود و حمید 
هم در جبهه بودند و 

یکی از پسرهایم از 
ناحیه دست و انگشتش 
مجروح شد، اما مجید 

انتخابش را کرده بود و 
می گفت اگر من نروم 

چه کسی مراقب خاک و 
ناموسمان باشد

بــرش

نامه وارده
  آیا ترور های کور راه به جایی خواهد برد؟

در سال های نخست انقلاب که منافقین از بدنه اجتماع و مردم 
رانده شده بودند شاهد بودیم که به بهانه های مختلف برای کشور 
مشکلاتی را ایجاد می کردند. حتی خشونت هایی که نه از سر علم 
و آگاهی بلکه از سر جهل و عناد بود و تا امروز و در قالب های نوین 
خود در شبکه های اجتماعی و فضای مجازی شاهدش هستیم. 
بتازگی این خشونت مدرن از فضای مجازی به فضای حقیقی و 
اجتماع کشیده شده است و شاهد مضروب شدن آمران به معروف 
 و روحانیتی هستیم که از سر دلســوزی در راه امر به معروف و 

نهی از منکر و برخی واجب های فراموش شده گام برمی دارند.
در سال های قبل اتفاقاتی شبیه هم تکرار شده که حادثه ترور کور 
روحانی همدانی نیز یکی از همان اتفاقاتی بود که حالت زنجیره ای 
و ســریالی به خود گرفته اســت و آن طلبه جوان مشهدی که 
بیگناه کشته شد... و این روزها هم شاهد اتفاقی دیگریم که ذهن 
نویسنده را آشــفته کرده و در جست وجوی چرایی این اتفاقات 
ناگوار و اینکه مقصر واقعی کیســت، در نهایت انگشت اتهام به 
سمت خودمان و برخی رســانه هایی می رسد که برای اجتماع 
توضیــح نداده اند و اطلاع رســانی نکرده اند که یک طلبه در این 
اجتماع چه می کند؟ چه کارکردهایی دارد؟ و اصلاً چقدر درآمد 
دارد؟ و معیشتش چگونه است؟ اغلب مردم بر این باورند که قشر 
روحانیت از طبقات برخوردار اجتماعند. نویسنده به آن ها توصیه 
می کند که سری به مدارس علمیه و زندگی روحانیون از نزدیک 
بزنند.روحانی مسجد و محل خود را مورد تحقیق و بررسی قرار 
دهند تا صدق گفتار این متن بیشــتر واضح شود، زیرا قضاوت 
 اگر طبق شنیده ها باشــد معمولاً به خطا می رود و طبق گفته 
مولا علی )ع( لغزشگاه فاصله اش همان چهار انگشت یعنی فاصله 
گوش با چشــم و دیدن با شــنیدن است و اگر پس از تحقیق و 
بررسی بفهمیم آن طلبه با درآمد زیر یک میلیون تومان در ماه 
با این تورم دست به گریبان است و شاید ۹0 درصد طلاب دقیقاً 

مشابه چنین وضعیتی را دارند قدری متفاوت می اندیشیم.
البته آن سلبریتی که پست فیک آن طلبه قلابی را باز نشر کرده 
بی تقصیر نیســت و آن 20 هزار نفر مزدور اجنبی مواجب بگیر 
آمریکا که در داخل ایران زورشــان به این ملت قهرمان نرسید 
در خارج از ایران روزانه صدها پست فیک را برای انحراف اذهان 
در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی تولید می کنند و ذهن 
این مخاطب ســاده دل را مسموم می کنند. پس به جاست که 
بیشتر جست وجو کنیم و از منابع موثق تری اخبار و اطلاعاتمان را 
کسب نماییم و هیچ وقت به شنیده ها اکتفا نکنیم. حواسمان باشد 
دشمنان کشور و انقلاب عصبانی تر از همیشه هستند و هرکاری 
از دستشــان برآید انجام خواهند داد غافل از اینکه ملت ایران به 
یاری خداوند متعال و تحت رهبری حکیم و فرزانه انقلاب، یقیناً 

این انقلاب را به صاحب اصلی اش خواهد رساند. 
م - ج

مخاطبان گرامی!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص این مطلب  به شماره 

300072305 پیامک کنید.
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 خراسان رضوى معين گازرسانى

به شهر زاهدان شد

قدس: خراسان رضوى  به عنوان معين گازرسانى به شهر زاهدان 
شد. عمليات لوله گذارى براى اين شهر را آغاز كرد.

مديرعامل شركت گاز خراسان رضوى با اعلام اين خبر گفت: هم 
اكنون طرح گازرسانى به بخش مهمى از اين شهر با اعتبار 1000 
ميليارد ريال توســط اين شركت در حال اجراست. سيدحميد 
فانى افزود: اين طرح در مدت 300 روز با 520 كيلومتر شــبكه 
گازرســانى در سه محور توسط سه شركت پيمانكار از چند روز 
پيش در شهر زاهدان آغاز شده است. وى اظهار داشت: با توجه 
به دســتور رئيس جمهور و تأكيد معاون وزير نفت و مديرعامل 
شــركت ملى گاز ايران مبنى بر تسريع در گازرسانى به استان 
سيستان وبلوچستان، خراســان رضوى به عنوان استان معين 
گازرسانى به بخشى از شهر زاهدان معرفى شده است. وى گفت: 
با توجه به توانمندى هاى متخصصان و نيروهاى اين شركت، پيش 
از اين نيز طرح هاى گازرسانى در شهرهاى كرمان، رفسنجان و 
اردبيل توسط آنان انجام شده است. فانى با اشاره به رتبه نخست 
شــركت گاز خراسان رضوى در شبكه گذارى و رتبه دوم از نظر 
تعداد مشــتركان گاز در بين استان هاى كشور، افزود: هم اكنون 
نزديك به 100 درصد جمعيت شــهرى و 87 درصد جمعيت 

روستايى اين استان از نعمت گاز برخوردار هستند.

 آزادسازى 72 قطعه از اراضى محصور 
شده در محدوده مشهد

قدس: در راســتاى برخورد قاطع بــا متصرفان و متخلفان در 
تغيير كاربرى، تفكيك و ساخت وساز غيرمجاز اراضى كشاورزى 
و مزروعى در حريم شهر مشهد، تعداد 72 قطعه اراضى محصور 
شده و باغ و ويلا و ساخت وسازهاى غيرمجاز در كيلومتر 5 جاده 

كلات اطراف روستاى خلق آباد آزادسازى شد. 
براساس اين گزارش، عمليات آزادســازى اين املاك با حضور 
دستگاه هاى عضو شوراى حفظ حقوق بيت المال و كميته صيانت 
از حريم كلانشهر مشهد شامل جهاد كشاورزى خراسان رضوى، 
ســازمان ملى زمين و مسكن، دادگسترى، آستان قدس رضوى، 
شــهردارى، اداره  كل منابع طبيعى خراســان رضوى، اداره كل 
راه وشهرســازى خراسان رضوى، نيروى انتظامى، بنياد مسكن، 
اداره كل آب منطقه خراســان و اداره كل اوقاف و امورخيريه، در 
راستاى اعمال تبصره 2 ماده 10 قانون حفظ كاربرى اراضى و بند 
14 ماده 55 قانون شــهردارى اجرا كه منجر به آزادسازى 650 

هزار مترمربع (65/5 هكتار) از اراضى كشاورزى شد.

رئيس كانون انجمن هاى صنفى خراسان رضوى:
 معيشت و امنيت،  دغدغه هميشگى 

كارگران است
قدس: ســومين همايش هفتمين دوره هيئت نمايندگان اتاق 
اصناف ايران روز گذشته با حضور رؤساى اتاق هاى استانى اصناف 
كشور در مشهد برگزار شــد. دبيركل كانون عالى  انجمن هاى 
صنفــى كارگرى كشــور و رئيس كانــون انجمن هاى صنفى 
خراســان رضوى در اين همايش گفــت: اگر به قانون كار عمل 
شود خيلى خوب است، اما هم اكنون به كمتر از 50 درصد اين 
قانون عمل مى شود. هادى ابوى افزود: در كارگروه هاى اشتغال 
اســتان ها، كميسيون هاى كاروكارگرى شهرســتان و استان و 
شــوراى گفت وگوى دولت و بخش خصوصى هم هيچ نماينده 
كارگرى حضور ندارد و اين يك ضعف است. دبيركل كانون عالى 
انجمن هاى صنفى كارگرى يادآور شــد: كارگران با عضويت در 
تشكل هاى كارگرى راحت تر مى توانند دغدغه هاى خود را مطرح 
كنند و اين تشكل ها بهتر مى توانند مشكلات آن ها را پيگيرى 
كنند . ابــوى تأكيد كرد: موضوع معيشــت و امنيت از جمله 
مهم ترين دغدغه هاى هميشگى كارگران است. عضو هيئت مديره 
كانون عالى شوراهاى اسلامى كار هم با بيان اينكه سفره معيشتى 
كارگران كوچك تر شده است، افزود: طبق قانون، براى مشخص 
كردن دســتمزد بايد به ميزان تورم و سبد معيشتى توجه كرد. 
احسان مهرابى افزود: شيرينى افزايش حقوقى كه اواخر پارسال 
انجام شد تنها در فروردين ماه امسال به كام كارگران نشست و با 
توجه به گرانى هاى اخير، شرايط اقتصادى كارگران سخت شده 
است. وى ادامه داد: ما معتقديم از راه قانون مى توانيم به حقوق 
خود برسيم و با اعتراض و تجمع كه موجب سوءاستفاده برخى 

افراد و تخريب اموال عمومى مى شود، مخالف هستيم.
عضو هيئت مديره كانون عالى بازنشستگان كشور و رئيس كانون 
بازنشستگان و مستمرى بگيران خراسان رضوى هم گفت: امضاى 
قراردادهاى موقت كارگرى خلاف قانون است، اما هم اينك از اين 
مدل قراردادها زياد است. قربانعلى رمضانى افزود: اصل 44 قانون 
اساسى هم بر زمين مانده است، چون طبق اين اصل دولت بايد 
خود را سبك كند، اما برخلاف آن هم اينك دولت، سازمان تأمين 
اجتماعى را هم با 40 ميليون نفر عضو زير سلطه خود برده است.

نماينده مردم مشهد و  كلات در جلسه نهاد 
مردمى اقتصاد مقاومتى خراسان رضوى:
 مدل ابداعى استاندار در صورت 

موفقيت، كشور را نجات خواهد داد 

قدس: با حضور معين هاى توســعه اقتصادى فرهنگى استان 
نخستين جلســه نهاد مردمى اقتصاد مقاومتى خراسان رضوى 
برگزار شــد. نماينده مردم مشــهد و  كلات در مجلس شوراى 
اسلامى در اين جلســه گفت: اگر مدل مثلث توسعه اقتصادى 
فرهنگى استاندار به سرانجام برسد، مى تواند كشور را نجات دهد.

رضا شيران خراسانى افزود: بايد ساختار معيوب كشور را عوض 
كنيم و راه آن هم همين مدلى است كه استاندار در استان شروع 
كرده كه اگر به موفقيت دست پيدا كند يك نسيم بزرگى را در 
ســطح كشور ايجاد خواهد كرد. وى با اشاره به اينكه دولت بايد 
تصدى گرى خود را به حداقل برساند، خطاب به معين هاى اقتصاد 
مقاومتى حاضر در جلسه گفت: شما الگوهايى مى شويد براى همه 
كشور و تلاش شما موجب زودتر پيچيده شدن نسيم ذكر شده 
خواهد بود و اين را هم بدانيد امكان ندارد ما رونق توليد داشــته 

باشيم و قوانين ما در يك راستا نباشد. 
شيران خراسانى ادامه داد: مدل مثلث توسعه اقتصادى فرهنگى 
كه در خراسان رضوى افتاده بسيار ميمون و مبارك است و تقاضا 
مى كنم كه اين الگو را كمك كنيد به ســرانجام برسد و كشور را 
از شرايط كنونى نجات بدهيد، چون در بهترين شرايط كشور با 
وضعيت كنونى اگر 4 ميليون بشكه نفت بفروشيم مى توانيم از 
توسعه صحبت كنيم وگرنه اين 2 ميليون بشكه اى  كه به فروش 

مى رسد فقط صرف هزينه هاى روزمره ما مى شود.
معاون هماهنگى امور اقتصادى استاندار خراسان رضوى نيز در 
اين جلسه گفت: با سفرهاى شهرســتانى استاندار، تاكنون 58 
سازمان، شركت و نهاد مسئوليت توسعه استان را برعهده گرفته اند 
كه معين هاى چند شهرستان باقى مانده هم در سفرهاى آينده 
استاندار مشخص خواهند شد. على رسوليان ضمن اشاره به اعلام 
آمادگى ســرمايه گذاران براى همراهى با مثلث توسعه اقتصادى 
فرهنگى گفت: از همه كســانى كــه در قالب بخش خصوصى 
مى خواهند حتى مسئوليت يك روستا را برعهده بگيرند استقبال 
مى كنيم و با اين مدل مى خواهيــم اثبات كنيم كه مردم توان 

ساختن خود را دارند. 
وى با بيان اينكه توانمند شدن مردم را دنبال مى كنيم، افزود: حالا 
كه نهاد مردمى اقتصاد مقاومتى استان شكل گرفته است بايد به 
صورت هفتگى يا ماهانه كه به پيشــنهاد اعضا مشخص خواهد 
شد جلساتى برگزار شــود تا در اين جلسات تجارب و الگوها به 
اشتراك گذاشته شود. رسوليان در همين راستا اضافه كرد: وقتى 
كه در اين جلسات مشكلات به صورت ريز بررسى شود مى توانيم 
آن ها را در شــوراى اقتصاد مقاومتى استان كه نمايندگان همه 
اركان حكومت حضور دارند مطــرح كرده و از حداكثر ظرفيت 
اختيارات اســتانى براى رفع مشــكلات استفاده كنيم. به گفته 
رســوليان دستگاه هاى اجرايى آمادگى و وظيفه كمك به مثلث 
توسعه اقتصادى فرهنگى و ايجاد كسب و كارهاى خرد را دارند. 
وى ادامه داد: الگوهاى موفقى در اســتان و كشــور در خصوص 
توسعه و ايجاد اشتغال وجود دارند كه اگر اطلاعات آن ها در اختيار 
معين ها قرار بگيرد، مى توانند در بخش هاى تحت مسئوليت خود 
از آن ها استفاده كنند. معاون هماهنگى امور اقتصادى استاندار 
بيان كرد: فرمانداران موظفند با معين ها ارتباط مستقيم داشته 
باشــند كه در اين ارتباط اگر مشكل معين ها حل نشد معين ها 
مى توانند مشــكلات را به دبير نهاد مردمى اقتصاد مقاومتى و يا 
بنده ارجاع دهند تا موضوعات مربوط به مدل اقتصادى به صورت 

ويژه پيگيرى شود. 

مديرعامل شركت آب و فاضلاب:
 30 شهر خراسان رضوى همچنان

در تنش آبى اند

ايسنا: مديرعامل شركت آب و فاضلاب خراسان رضوى گفت: 
پيش بينى مى شود كه در تابستان امسال 30 شهر استان كه در 
نقطه سر به ســر توليد و مصرف قرار دارند، با تنش آبى مواجه 
باشــند. ابراهيم علوى در خصوص وضعيــت منابع تأمين آب 
شهرهاى تحت پوشش در سال آبى 98-97 و در پى بارش هاى 
بهارى سال جارى، اظهار كرد: هرچند نزولات جوى موجب بروز 
سيل و وارد آمدن خسارت به شهروندان در برخى شهرهاى استان 
شد، اما بركات آن به مراتب از مشكلات ايجاد شده، بيشتر بوده 
اســت.  وى با بيان اينكه بارش به شكل باران در وضعيت ذخاير 
سدها و ميزان رواناب ها و به تبع آن شهرهاى برخوردار از آب هاى 
سطحى مؤثر است، عنوان كرد: به دليل تفاوت رژيم آب زيرزمينى 
با سطحى، 75 تا80 درصد بارش ها در همان ابتدا تبخير و مابقى 
به شكل رودخانه، جويبار و سيلاب جارى و درصد ناچيزى از آن 
بسته به نوع خاك منطقه، پس از يك فرايند پيچيده چندماه وارد 

مخازن آب زيرزمينى مى شود.
علوى افزود: افزايش بارندگى منجر به افزايش رواناب ها و آبگيرى 
مخازن سدها مى شود و بر روى مخازن آبى زيرزمينى استان تأثير 
آنى ندارد. به جز قوچان كه بخش كمى از نياز آب شرب آن از سد 
تبارك آباد تأمين مى شود، مابقى شهرها وابسته به منابع زيرزمينى 

هستند. 
مديرعامل شــركت آب و فاضلاب خراســان رضوى با اشاره به 
كاهش برداشــت آب از منابع زيرزمينى توسط بخش كشاورزى 
از ابتداى ســال جارى تاكنون، تصريح كرد: اين كاهش برداشت 
در افزايش دبى 473 حلقه چاه شــرب شهرهاى استان تأثيرى 
ندارد و تنها آن ها را با كاهش توليد مواجه نمى ســازد، بنابراين 
پيش بينى مى شود كه در تابستان امسال 30 شهر خراسان رضوى 
كه در نقطه ســر به ســر توليد و مصرف قرار دارند، با تنش آبى 

مواجه باشند.

زاويه تصوير

راهى جديد براى جلوگيرى
 از سرقت!

رخ � رخ

مخاطبان عزيز خرسند     يم كه ارتباط د     وسويه با اين رسانه د     ر ارسال سوژه از سوى شما خوانند     گان گرامى به ثمر نشسته است، بنابراين اميد     واريم 
مسئولان د     ستگاه هاى اجرايى با پاسخ خود     ، ما را د     ر اين مسير همراهى كنند     . شما مى توانيد      از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما د     ر تماس باشيد     .

 نياز به فضاى سبز در شهرك قدس
خواهش مى كنم از شهردارى منطقه شهرك 
قدس، حاشيه صد مترى منطقه بسيار شلوغ 
و پر جمعيتى است و پر از زمين هاى آستانه 
و خالى كه تبديل به زباله دانى شــده، ولى 
حتى يك فضاى سبز درست و حسابى ندارد. 
لطفاً درختكارى شود و چندتا وسيله بازى و 

سرگرمى براى بچه ها بگذاريد.
915...9211

 نخاله هاى ساختمانى را جمع كنيد
ما ساكنان طبرسى شمالى 22 از شهردارى منطقه 3 بابت زيرسازى خيابان سى  و پنج مترى 
انتهاى طبرســى 12 تا طبرسى 28 كمال سپاس و تشكر را داريم و درخواست عاجزانه بابت 
جمع آورى نخاله هاى ساختمانى كه واحد نظارت شهردارى در انتهاى طبرسى شمالى 22 دپو 

كرده را از شهردار محترم داريم.
936...3758

 جلوى مسافركش هاى غيرمجاز را بگيريد
خودرويى را ديدم كه چند خانم خارجى را تعقيب مى كرد و هر بار به او نگاه مى كردند فرياد 
مى زد تاكسى! اين صحنه و انواع بدترش در بلوار امام رضا(ع) از ميدان ضد تا حرم هر روز تكرار 

مى شود، معلوم نيست چرا جلوى اين مسافركش هاى شخصى را نمى گيرند.
936...6158

 مأموران سد معبر رسيدگى كنند
پــدر بنــده 40 ســال اســت در منطقه 
خواجه ربيع ميوه فروش است گاهى اوقات 
مأموران ســد معبر براى يــك جعبه ميوه 
كه آن هم قســمتى از آن در مسير پياده رو 
مى باشد وى را جريمه مى كنند، آن وقت در 
پنجراه و در چندقدمى حرم مســير زائران 
توسط دستفروشان هر روز مسدود مى شود 

و كسى هم اقدامى نمى كند.
915...3205

خواهش مى كنم از شهردارى منطقه شهرك 
قدس، حاشيه صد مترى منطقه بسيار شلوغ 
و پر جمعيتى است و پر از زمين هاى آستانه 
و خالى كه تبديل به زباله دانى شــده، ولى 
حتى يك فضاى سبز درست و حسابى ندارد. 
لطفاً درختكارى شود و چندتا وسيله بازى و 

 ســال اســت در منطقه 
خواجه ربيع ميوه فروش است گاهى اوقات 
مأموران ســد معبر براى يــك جعبه ميوه 
كه آن هم قســمتى از آن در مسير پياده رو 
مى باشد وى را جريمه مى كنند، آن وقت در 
پنجراه و در چندقدمى حرم مســير زائران 
توسط دستفروشان هر روز مسدود مى شود 

درمحدودهمشهد

قدس  سرپرســت معاونــت هماهنگى امور 
عمرانى استاندارى خراسان رضوى گفت: تاكنون 
به آن نقشى كه شوراى اسلامى در قانون اساسى 
دارد در ضابطه گذارى دســت نيافتيم، اما اميد 
است در دوره هاى بعدى شرايطى فراهم شود كه 

حداكثر ظرفيت اين نهاد مشخص شود.
وحيد قربانى كه به  مناســبت روز شــوراها در 
جلسه علنى شوراى اسلامى شهر مشهد سخن 
مى گفت، با بيان اينكه به دو دليل نتوانســته ايم 
به  ظرفيت هاى نهايى نظام شــورايى دست پيدا 
كنيم، ادامه داد: يكى از دلايل اصلى كه ارتباطى 
به  شورا ندارد تمركزگرايى بيش از اندازه حاكميت 
در قانون گذارى و تدوين سياست هاست كه هيچ 

نهادى خارج از مركز اختيار تام ندارد.
وى بيان كرد: نكته دوم اينكه در نظام شــورايى 
طبقه بندى مناسبى پيدا نكرديم، بنابراين لازم بود 
كه در طبقه بندى بين شوراهاى اسلامى به اصلاح 
برخى از ضوابــط و قوانين بپردازيم و در جايگاه 

شوراى كلانشهرها بازبينى مجدد شود.
سرپرســت معاونــت هماهنگى امــور عمرانى 
استاندارى خراســان رضوى اظهار كرد: شوراى 
اســلامى موظف اســت گوش شــنوايى براى 
خواسته ها و توقعات مردم داشته باشد، با رويكرد 
تعامل جدى با جامعه شــهرى و روستايى خود، 
خواســته هاى منطقى مردم را بشنود، بنابراين 
از نــگاه حاكميت ملى، نظام شــورايى جايگاه 
رفيعى دارد و براى اهداف محلى مى تواند بسيار 
مفيد و مؤثر باشــد.وى تشــريح كرد: كمك به  
منطقى كردن توقعات اجتماعى مردم، برنامه ريزى 
و سياســت گذارى براى اجراى توقعات منطقى  
شــده مردم مى تواند رضايــت عمومى را در پى 
داشته باشد و مديريت محلى را تحت تأثير قرار 
داده كيفيت بخشى كند، همچنين اعتماد عمومى 

را به  نظام سياسى افزايش دهد.
وى با بيــان اينكه در حال حاضر در خراســان 
رضوى بيش از 8140 عضو شــوراى اســلامى 
فعاليــت دارند، افزود: 410 نفــر از اين افراد در 

شوراهاى اسلامى شهرها حضور دارند.

 افزايش اختيارات شوراها
سرپرست فرماندارى مشهد نيز در اين جلسه 
با بيان اينكه شعار فهرست اميد در ارديبهشت 
96 «آماده براى تغيير» بود، گفت: امروز شاهد 
اين هســتيم كه با تلاش هاى شــبانه روزى و 
ارزشمند، مردم طعم تغيير را در زندگى خود 
مى چشــند و اميد است اعضاى شورا نيز قدر 

روزهاى باقيمانده را بدانند.
حيدر خوش نيت تأكيد كرد: اعضاى شــوراى 
اسلامى شهر مشهد بايد به گونه اى برنامه ريزى 
كنند كه مردم بدانند همه تصميمات از طريق 
صندوق رأى گرفته مى شود و از طريق صندوق 
رأى مى توان تغييرات بســيارى را انجام داد و 

اين گونه تلاش دشمن براى 
ايجاد يأس و نااميدى تبديل 

به  اميد شود.
وى گفــت: اگر بــه  دنبال 
مردم  مشــاركت  افزايــش 
اختيارات  بايــد  هســتيم، 
شــوراها را افزايش دهيم، با 
اين كار با توجه به  اصل 100 
قطعاً  اساسى مى توان  قانون 
مشاركت مردم را بيشتر كرد 
و اميد اســت تصميم سازان 
زمينه افزايش اين مشاركت 

را فراهم كنند.
خوش نيت تشريح كرد: در كميسيون تطبيق 
440 مصوبه شــورا مورد بررســى قرار گرفت 
كه در 28 مورد آن اختلاف وجود داشت و به 

هيئت حل اختلاف ارسال شد.
وى با بيان اينكه شــهردارى مشهد به عنوان 
معين اقتصادى مشــهد تعيين شده، افزود: با 
اين اقدام ظرفيت بســيار خوبى ايجاد شد كه 
با كمك شهردارى مشــهد مى توان در حوزه 
اقتصاد تحولى ايجاد كرد، حفظ اشــتغال در 

شهر محور كانون هاى اشتغال است.

 مجوز انتشار اوراق 
براى قطار شهرى و خريد اتوبوس

شوراى اسلامى شهر مشــهد روز گذشته به 
شــهردارى اين شهر مجوز انتشــار 21 هزار 
ميليارد ريال اوراق مالى اسلامى را براى اجراى 

پروژه هاى قطارشهرى و خريد اتوبوس داد.
اعضاى شــوراى اســلامى شــهر مشهد در 
نشست روز دوشنبه خود سه لايحه دو فوريتى 
شهردارى اين كلانشهر را مبنى بر انتشار 10 
هزار ميليارد ريال اوراق مالى اسلامى براى خط 
سوم قطارشــهرى، 3000 ميليارد ريال اوراق 
براى تكميل خط دوم قطارشــهرى و 8000 

بــه منظور  ريال  ميليــارد 
توسعه ناوگان اتوبوسرانى را 

بررسى و تصويب كردند.
رئيس كميســيون برنامه و 
بودجه شوراى اسلامى شهر 
مشهد در اين نشست گفت: 
طبــق اين مصوبــه و بنا به 
اســتناد تبصره پنجم قانون 
بودجــه ســال 1398 كل 
كشور شهردارى مشهد مجوز 
گرفت تا بــه منظور تأمين 
منابع مالى مــورد نياز براى 
پروژه  چهارم  مرحله  اجراى 
خط ســوم قطارشهرى نسبت به انتشار اوراق 
مالى اسلامى با سود على الحساب مورد توافق 
با بانك مركزى به مبلغ 10 هزار ميليارد ريال 
و انتشار 3000 ميليارد ريال براى تكميل خط 

دوم قطار شهرى مشهد اقدام كند.
بتول گندمى افــزود: اوراق مالى بايد از طريق 
بانك هاى مورد تأييد بانك مركزى جمهورى 
اســلامى ايران به متقاضيان واگذار  شــوند. 
شهردارى مشــهد در اين چارچوب پرداخت 
50 درصد سود را در دوره هاى سه ماهه و 50 
درصد اصل مبلغ را در پايان دوره مشــاركت 
چهار ســال تعهد مى كند. همچنين تضمين 
50 درصد اصل و سود اين اوراق مالى برعهده 
دولت است. وى ادامه داد: همچنين در بررسى 
ديگر لايحه دو فوريتى به شــهردارى مشهد 
مجوز انتشــار 8000 ميليارد ريال اوراق مالى 
اســلامى با سود على الحســاب مورد توافق با 
بانك مركزى جمهورى، براى توســعه ناوگان 

اتوبوسرانى اين كلانشهر داده شد.
عضو شــوراى شهر مشــهد گفت: شهردارى 
بايد حداكثر ظرف مدت ســه ماه نســبت به 
تهيه و ارائه برنامــه تأمين منابع مالى جهت 
بازپرداخت 50 درصد اصل و سود معادل سهم 

شهردارى در سررسيد مقرر با اولويت استفاده 
از ظرفيت هاى اقتصادى و توسعه حمل و نقل 
يا ايجاد و واگذارى فضاهاى خدماتى و تبليغاتى 
اقدام كند. «شــفافيت مالــى و عملكردى در 
مأموريت هاى خارج از كشور مديران و كاركنان 
شهردارى و مؤسسات وابسته» كه در سامانه 
«فاش» به اطلاع عموم مى رسد، ديگر لايحه اى 
بود كه ديروز در نشست شوراى اسلامى شهر 

مشهد مورد تصويب قرار گرفت.
در همين خصوص محسن حسينى پويا، عضو 
شوراى اسلامى شــهر هدف از اين مصوبه را 
بازدارندگى عنوان كرد. در ادامه نيز شــفافيت 
مالى و عملكــردى در مأموريت هاى خارج از 
كشور مديران و كاركنان شهردارى و مؤسسات 

وابسته بررسى و به تصويب رسيد.
اعضاى شوراى شهر مشهد همچنين در نشست 
امروز خود از منتخبان مســابقه شــوراهاى 

دانش آموزى اين كلانشهر تقدير كردند.
دستوركار دوم بررســى مجوز دريافت بهاى 
خدمــات دبيرخانــه اى از پرونده هاى مطرح 
شــده در كميسيون ماده 77 از سوى مؤديان 
بود كه براساس تصويب شــوراى شهر بهاى 
خدمات قراردادهاى بيمه ، هواپيمايى و مشابه 
10 ميليون ريال، كليه موضوعات ساختمانى 
9 ميليــون ريال، قطــع و جابه جايى درخت، 
تابلوهاى تبليغاتى، نماى ساختمانى، دكل و 
تجهيزات مخابراتى و مشــابه 5 ميليون ريال 
و نوســازى و عمران شــهرى، كسب و پيشه، 
فعاليت هاى ســاليانه مشــاغل غيرصنعتى و 

مشابه آن 2 ميليون ريال است.

در شوراى شهر مشهد تصويب شد

برنامه هاى خارجى مديران و كاركنان شهردارى در  سامانه «فاش»

شوراى اسلامى موظف 
است گوش شنوايى براى 

خواسته ها و توقعات 
مردم داشته باشد، با 

رويكرد تعامل جدى با 
جامعه شهرى و روستايى 

خود، خواسته هاى 
منطقى مردم را بشنود

بــرش

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شــماره 

300072305 پيامك كنيد.

مـخــاطـبـان گـرامى! مى توانيد 
را در  عكس ها و سوژه هاى خود 
حوزه هاى شهرى، اجتماعى و ... 

به ايميل زير ارسال نماييد.
 khorasanemrooz@yahoo.com

روز بازار ��ھد
واحدنوع كالا

متوسط قيمت 
در سطح شهر

(تومان)

7,200

4,500

6,900

4,800

5,600

كيلوگرم

بسته

بسته

850 گرمى

پاكت

تخم مرغ

كره 100 گرمى (پگاه)

پنير 400 گرمى (پگاه)

ماست 3/2٪ (پگاه)

شير 2/5٪ (پگاه)



روی خط حادثه مدیر کل میراث فرهنگی خراسان رضوی به دلیل نداشتن مجوز به اداره اماکن نامه نوشت

پروژهگردشگریوتفریحیطرقپلمبمیشود؟
احمد فیــاض: حواشــی ســاخت یکی از 
بزرگ ترین مراکز گردشگری و تفریحی مشهد 

مقدس همچنان ادامه دارد. 
پروژه گردشگری و تفریحی منطقه طرق، واقع 
در پارک جنگلی طرق از اواخر ســال 94 در 
زمینی به مســاحت ١٢٠هزار مترمربع اجرا و 
به طور خلاصه خروجی آن؛ هتل، فرهنگسرا، 
ســالن همایش، مســجد، مجموعه ورزشی، 
فضای بازی کودکان، رســتوران، آکواریوم، باغ 
پرندگان، فضای ســبز و... خواهد بود. شهریور 
١396 بــرای توقــف این پــروژه عظیم ٢9 
دســتور در کمیسیون ماده پنج مطرح بود اما 
با پیوست های فرهنگی مصوب شهرداری این 
٢9 دستور مسکوت ماند و پروژه به ساخت و 
سازهای خود ادامه داد. جدا از نگرانی ها درباره 
ناســازگاری با هویت معنوی مشــهدالرضا از 
طریق نمادهای هخامنشی، در حوزه تخریب 
فضای ســبز با تغییر کاربری نیز نگرانی هایی 

ایجاد کرد که فعلاً جای طرح آن نیست. 

ایراداتکمیسیونماده5
آنچه اهمیت می یابد ایرادات کمیسیون ماده 5 
در دی 96 با حضور اعضای کمیسیون است که 
البته مهلت 6 ماهه ای نیز برای رفع آن در نظر 
گرفته شــد اما نظر مدیرکل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری ذیل صورتجلسه، 
ایــن روزها تبدیل بــه یکــی از بزرگ ترین 
نگرانی های شهروندان شده است. آنجا که ادامه 
فعالیت در حوزه ساخت و ساز این پروژه عظیم 
منوط به اخذ مجوزهای گردشــگری شده و 
اعضای کمیسیون نیز در ادامه این صورتجلسه 
را امضا و به طور طبیعی لازم الاجرا دانسته اند. 
حالا خبر می رسد که نه تنها پس از 6 ماه بلکه 
در اردیبهشت 98 نیز سرمایه گذار به تعهدات 
خود عمل نکرده و فرایند قانونی و اخذ مجوز 
از سوی سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشــگری به عنوان متولــی اول در قالب 
آیین نامه ایجاد، اصلاح، تکمیل، درجه بندی و 
نرخ گذاری تأسیسات گردشگری و نظارت بر 

آن ها توسط سرمایه گذار صورت نگرفته است.

درخواستتعطیلیکارگاه
بــر همین اســاس ســازمان 
گردشــگری و میراث فرهنگی 
استان مطابق با ماده ٢3 همین 
آیین نامه دســت به دامن اداره 
استان  ناجای  اماکن  بر  نظارت 
خراسان رضوی شده و خواستار 
جلوگیری  و  کارگاه ها  تعطیلی 
کامــل از هــر گونــه عملیات 
عمرانــی و اجرایــی در پروژه 
گردشــگری و تفریحی منطقه 

طرق شده است.
این تخلف ســؤال برانگیز اکنــون در حالی 
آشکار می شــود که پروژه همچنان در حال 
ســاخت و ســاز اســت در حالی که پس از 
گذشت حدود چهار سال هیچ گونه مجوزی 
از سوی سازمان میراث فرهنگی استان صادر 

نشده است.

مجوزهای دریافت  
قانونیدردقیقه90

فرهنگی  میراث  معاون 
اداره کــــل میــــراث 
صنـــــایع  فرهنگــی، 
دســتی و گردشــگری 
خراســان رضوی گرچه 
مستقیمی  مســئولیت 
این حوزه نــدارد اما  در 
با توجه به در دســترس 
نبودن مدیــرکل میراث 
فرهنگی به قدس گفت: جای پرســش است 
که چرا پروژه های عظیم گردشگری در دقیقه 
9٠ یاد اخــذ مجوزهای قانونی از ســوی این 
ســازمان می افتند. مرجان اکبری بــا دفاع از 
هر گونه پروژه گردشــگری و جذب و تسهیل 
و روان سازی ســرمایه گذار در استان و مشهد 
افزود: نص صریح قانون است که هر گونه پروژه 

گردشگری در گام نخست باید نسبت به اخذ 
مجوز های قانونی اقدام نموده و حتی نیازسنجی 
پروژه نیز به این سازمان محول شده اما برخی 
نهادها، ارگان ها و سازمان ها به طور خودسرانه 
نیازســنجی کرده و پس از پیشرفت کار سراغ 
دریافت مجوز می آیند.معاون میراث فرهنگی 
اداره کل میــراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشگری خراســان رضوی ادامه می دهد: به 
عبارتی سازمان گردشگری و میراث فرهنگی در 
مقابل عمل انجام شده قرار می گیرد و هرگونه 
واکنش قانونی این سازمان نیز موجب می شود 
تا به عدم حمایت از ســرمایه گذاری و تقویت 
زیرســاخت های گردشــگری متهم شویم در 
حالی که این گونه نیست.وی تصریح می کند: 
این رویه باید اصلاح شــود تا شاهد مشکلات 
اینچنینی نبــوده و میراث فرهنگی مجبور به 
انجام اقدامات قهریه مانند استمدادطلبی از قوه 

قضائیه و یا اداره اماکن ناجا نشود.

آب و هوا
   پیش بینی تجدید بارش ها 

در خراسان رضوی
قدس: هواشناســی خراســان رضوی اعلام کرد بارش های 
پراکنده باران که از عصر دیروز در مناطق مختلف این استان 
بویژه نواحی غربی، جنوبی و کوهستانی آغاز شده تا چهارشنبه 

ادامه خواهد داشت.
همچنین افزایش دمای روزانه هوا در استان تا روزهای میانی 
هفته آتی در استان ادامه دارد اما در این مدت دمای شبانه هوا 

بین یک تا دو درجه در نوسان است.

خبر
فرماندار بینالود عنوان کرد

   راهکارهایی برای روان سازی ترافیک 
طرقبه وشاندیز

قدس: فرماندار شهرستان بینالود گفت: بارگذاری مسکونی 
بر پهنه 5٠٠٠ هکتاری در محدوده مرز غربی مشهد و شمال 
طرقبه در آینده مشکل ساز خواهد بود و این پهنه باید به 

عنوان فضای سبز حفظ شود.
حســینی افزود: تداخلات مرزی صورت گرفته در محدوده 
انتهای الهیه مشــهد با محدوده سرزمینی طرقبه که به یک 
چالش تبدیل شــده بر خلاف قانون و عرف است چراکه بر 
اساس تقسیمات کشــوری این محدوده به طرقبه و شاندیز 
ملحق است و اگر این منطقه بارگذاری مسکونی شود شرایط 
نامتعارفی ایجاد خواهد شــد به طور مثال در یک خیابان یا 
کوچه ساکنان شــرقی کوچه مشهدی و ساکنان غربی اهل 

طرقبه و شاندیز محسوب خواهند شد.
وی اظهار داشت: متأسفانه مشاور طرح جامع در زمان تهیه 
این طرح پهنه مورد نظر را متعلق به مشهد دانسته و بر اساس 
آن کاربری هایی تعریف کرده اســت و همین موضوع سبب 
شــده تا مدیران شهری مشهد به استناد همین امر خواهان 
اصلاح تقســیمات کشوری صورت گرفته شوند در حالی که 

اصلاح طرح جامع راحت تر و منطقی تر است.
حســینی ادامه داد: با تمام این اوصاف حتی این پیشنهاد را 
هم به مدیران شهری مشهد داده ایم که به منظور پایان دادن 
به این موضوع آزادراه در حال ســاخت مشهد- چناران را به 
عنوان مرز دو شهرستان محسوب نماییم که باید ببینیم در 
آینده چه تصمیمی خواهند گرفت چراکه اگر بنا باشد تمام 
این محدوده 5٠٠٠ هکتاری از طرقبه و شاندیز منفک و به 
مشهد ملحق شود چند روستا با جمعیتی در حدود ١5هزار 
نفر از شهرستان جدا خواهند شد به نحوی که باز در برخی 
از روســتاها نیمی از روستا ملحق به یک شهرستان و بخش 
دیگر آن ملحق به شهرســتان دیگر خواهد شد که بی تردید 

مشکل ساز خواهد بود.
فرمانــدار بینالود در ادامــه به وجود بســترهای لازم برای 
سرمایه گذاری در طرقبه و شاندیز اشاره کرد و اظهار داشت: 
اصــل مهم در حوزه ســرمایه گذاری اعتمادســازی در نزد 
سرمایه گذاران است و در حدود چهار سال گذشته تلاش های 
متعددی در همین راستا صورت گرفته که خوشبختانه نتایج 
قابل قبولی هم به دنبال داشــته به نحــوی که برآوردهای 
اولیه حکایت از حداقل ٢٠٠٠ میلیارد تومان سرمایه گذاری 
بخــش خصوصی در طرقبه و شــاندیز دارد ولی با این حال 
هنوز هم حوزه های متنوعی برای سرمایه گذاری وجود دارد 
که امیدواریم سرمایه گذاران با آشنایی بیشتر با ظرفیت های 
موجود در این شهرستان نسبت به ســرمایه گذاری در این 

منطقه اقدام نمایند.
وی افزود: بر اساس بررسی های صورت گرفته سه راهبرد اصلی 
برای طرقبه و شاندیز تعریف شده که تمام برنامه ها در راستای 
همین سه محور طراحی و اجرا می شوند که شامل ساماندهی 
ترافیکی و محورهای مواصلاتی، حفاظت از محیط زیست و 
طبیعت منطقه و در نهایت خروج از گردشگری تک بعدی است.

حسینی ادامه داد: یکی از مشکلات جدی منطقه عدم تناسب 
زیرســاخت های جاده ای با میزان تردد خودروهاست که به 
منظور روان سازی ترافیک چند مأموریت اجرایی تعریف و در 
حال پیگیری اســت که اتصال از دو محل به آزادراه در حال 
ساخت مشهد- چناران در محدوده حسن آباد و فرمانیه یکی 

از برنامه های تعریف شده می باشد.
طرح دیگر اتصال بلوار کوهستان طرقبه به بلوار نماز مشهد 
از مســیر ارتفاعات جنوبی مشهد که صورت جلسه مصوب 
اســتانداری را هم دارد و بر اســاس آن شهرداری مشهد و 
شهرداری طرقبه هر یک متقبل ٢5درصد هزینه و استانداری 
هم متقبــل 5٠ درصد دیگر هزینه اجرایی می باشــند که 
شهرداری مشهد در راستای اجرایی شدن این طرح مشاوری 

تعیین نموده و در حال انجام مطالعات فنی می باشد. 

   کشف تریاک در شیشه های ترشی انبه 

قدس: جانشین فرمانده انتظامی تربت حیدریه از کشف بیش از 
6 کیلوگرم تریاک در شیشه های ترشی انبه خبر داد.سرهنگ 
علی اکبر سلمانی مقدم اظهار کرد: مأموران انتظامی مستقر در 
ایستگاه بازرسی شهید شیردل کامه، حین کنترل خودروهای 
عبوری به مسافر جوان یک دستگاه اتوبوس که به سمت مشهد 
در حرکت بود، مشکوک شدند.وی یادآور شد: مأموران انتظامی 
ایســتگاه پس از هدایت مســافر جوان به داخل ایستگاه، در 
بازرسی از وسایل همراه وی، مقدار 6 کیلو و ١٠٠ گرم تریاک 
که به طرز ماهرانه ای در داخل شیشه  ترشی انبه جاسازی  شده 
بود را کشف کردند.سلمانی ابراز کرد: فرد دستگیر شده به همراه 
مواد مکشوفه پس از تشکیل پرونده، تحویل مراجع قضایی شد.

   اهدای عضو کودک مرگ مغزی جانی 
دوباره به 2 بیمار داد

قدس: اهدای اعضای بدن کودک سه ساله مرگ مغزی ساکن 
قوچان به دو بیمار نیازمند عضو، حیاتی دوباره بخشید.

به گزارش رســیده در هشــتصد و هفتــاد و یکمین عمل 
اهدای عضــو از اهداکننده مرگ مغزی »فرهاد جعفری« که 
از بیمارســتان موسی بن جعفر قوچان معرفی شده بود پس 
از انجام مراحل تأیید مرگ مغــزی و رضایت خانواده اش در 
بیمارستان منتصریه مشهد تحت عمل جراحی اهدای عضو 
قرار گرفت.کلیه های این کودک مرگ مغزی به یک مرد ٢١ 
ســاله ساکن تربت حیدریه که ســال ها از نارسایی کلیه رنج 

می برد و با دیالیز تحت درمان بود اهدا و پیوند شد.
کبد زنده یاد فرهاد هم در بیمارستان بوعلی سینای شیراز به 
کودک 9 ســاله ساکن بوشهر پیوند زده شد و به این کودک 

بیمار زندگی دوباره بخشید.

   آتش به جان کارگاه تولید مبلمان افتاد
قدس: یک کارگاه مبل ســازی در منطقه خین عرب، خیابان 
طرحچی دچار آتش سوزی شد که با حضور بهنگام آتش نشانان 
مهار و کاملاً خاموش شد.افسر آماده سازمان آتش نشانی مشهد 
با اعلام این خبر گفت: در پی تماس شهروندان با سامانه ١٢5 
و اعلام آتش سوزی کارگاه مبلمان آتش نشانان به محل اعزام و 
مشاهده کردند یک کارگاه تولیدی مبل به مساحت تقریبی 3٠٠ 
مترمربع که مقدار زیادی مواد اولیه و مصنوعات چوبی در آن 
وجود داشت، طعمه آتش سوزی شده است.محمد اخترشناس 
افزود: قرار داشتن چندین کارگاه نجاری و مبل سازی در مجاورت 
این کارگاه و نیز وجود مقادیر زیادی مواد اولیه قابل اشتعال در 
این محل، احتمال وقوع آتش سوزی وسیع تر در محل را بیشتر 
می کرد.وی خاطرنشان کرد: آتش نشانان با تلاش بسیار موفق 
شــدند از سرایت آتش به کارگاه های همجوار جلوگیری و این 
آتش سوزی را در کوتاه ترین زمان ممکن مهار کنند.وی با اعلام 
اینکه علت بروز این آتش سوزی توسط کارشناسان آتش نشانی 
در دست بررسی اســت، خاطرنشان کرد: خوشبختانه در این 

حادثه به هیچ  کس آسیب جانی نرسید.

دادستان مانه و سملقان خبر داد
   تشکیل پرونده فوت همسر 

متهم به حریق عمدی
بجنورد- خبرنگار قدس: دادســتان عمومــی و انقلاب 
مانه و ســملقان با اشــاره به جان باختن یکی از مصدومان 
حادثه آتش زدن اعضای یک خانواده در مانه و سملقان توسط 
سرپرســت خانواده که در آن چهار نفر دچار سوختگی شده 
بودند از تشکیل پرونده قتل، درباره حادثه حریق عمدی خبر 
داد.ایزانلو گفت: این پرونده در حال حاضر وارد مرحله جدیدی 
شــده و ابعاد تازه تری پیدا کرده است بنابراین با فوت همسر 
متهم در این خصوص پرونده قتل در دادسرای عمومی و انقلاب 
آشخانه تشکیل شد.وی افزود: همسر متهم که در جریان این 
حادثه ناگوار دچار سوختگی شدید شده بود، به علت شدت 
صدمات و آســیب بسیار جدی به نســوج اصلی بدن پس از 
مدتی بســتری در بیمارستان سرانجام جان خود را از دست 
داد و به همین اعتبار پرونده قتلی در این باره تشــکیل شد.

ایرنا: بخــش دوم دیالیز درمانــگاه و دارالشــفای خیریه 
حضرت موســی بــن جعفــر)ع( تربت حیدریه دیــروز در 
مراسمی به بهره برداری رسید.عضو هیئت مدیره دارالشفای 
حضرت موسی بن جعفر)ع( تربت حیدریه در این مراسم گفت: 
این بخش با 33 تخــت و هزینه ١5 میلیارد ریال به منظور 
توسعه خدمت و کاهش زمان انتظار بیماران راه اندازی و تمام 
هزینه های آن از محل مشــارکت خیــران و درآمدهای این 
درمانگاه تأمین و پرداخت شده است.محمدرضا بهروز افزود: 
هم اکنون ١٢7 بیمار نیازمند پیوند کلیه و ١56 بیمار دیالیزی 
از مراکز دیالیــز در تربت حیدریه و مه ولات خدمات دریافت 
می کنند و با توجه به روند رو به رشد بیماران دیالیزی تعداد 
تخت های این مرکز باید افزایش یابد.امام جمعه تربت حیدریه 
نیز در این مراســم گفت: وضعیت خدمات ســلامت در این 
شهرستان مطلوب است اما برای رسیدن به وضعیت آرمانی 
باید تلاش بیشــتری صورت گیرد.حجت الاسلام محمدرضا 
عصمتی افزود: همه مردم و مســئولان باید در کنار هم برای 
کســب توفیقات بیشتر تلاش کنند.ســعیدرضا قنبری زاده، 
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی تربت حیدریه نیز با بیان اینکه 
موفقیت بخش دولتی با مشارکت مردم امکان پذیر است، گفت: 
هر جا مشارکت مردمی وجود داشته باشد سطح رضایتمندی 
نیز افزایش می یابد و این امر در حوزه سلامت به وضوح قابل 
مشاهده است.مدیر مرکز حوادث و فوریت های پزشکی دانشگاه 
علوم پزشــکی تربت حیدریه نیز از راه اندازی ســامانه نوین 
پاســخگویی در اورژانس ١١5 این واحد دانشگاهی خبر داد.

سوژه از شما / پیگیری از ما
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استاندار خراسان شمالی در جلسه شورای شهر بجنورد:

بهانه گیران نبود اعتبارات ، تخصص مدیریتی ندارند

خبر

بجنورد- خبرنگار قدس: استاندار خراسان 
شــمالی با حضور در جلسه شورای اسلامی 
شــهر بجنورد پس از اســتماع دو ســاعته 
مشکلات مرکز استان از زبان اعضای شورای 
شهر، داشــتن برنامه ریزی و مدیریت منابع 
مالی و اعتبارات برای حل مشــکلات استان 
و بخصوص شــهر بجنورد را الزامی دانست 
و گفت: باید مشــکلات شهرداری بجنورد با 
دســتگاه های دولتی احصا شود تا ما از آنان 
پاســخ بخواهیم و با کمک استانداری این 

مشکلات را حل کنیم.
محمدعلی شجاعی اظهار داشت: متأسفانه 
بهانه ای به اسم نبود اعتبارات دست مدیران 
اســت و این موضوع مختص این استان هم 
نیســت ولی در واقع این افــراد بهانه گیر، 

تخصص مدیریت ندارند.
شــجاعی در ادامه خاطرنشان کرد: منتخب 
هر طیف و گروه در شــورای شهر باید خود 
را نماینده همه مــردم بداند و در کنار همه 
اختلاف نظرها طرح های مشخص و معینی را 
تعریف کند که افزایش درآمد و خدمت رسانی 

بهتر به مردم را در پی داشته باشد.
از  بخشــی  علــت  کــرد:  تصریــح  وی 
عقب ماندگی های اســتان مربــوط به خود 
اســتان و برخی هم به خاطــر نبود توجه 
لازم است که باید با ایجاد هماهنگی بیشتر 

مشکلات استان و شهرستان برطرف شود.
شجاعی لازمه سازندگی و آبادانی را داشتن 
آرامش دانست و گفت: از روزی که مسئولیت 
این اســتان را پذیرفتم کار خــودم را انجام 
داده ام اما آنچه که من عمل می کنم ممکن 

اســت مورد تأیید همگان نباشــد و اقشار 
مختلف مجاز به اظهارنظر هستند.وی افزود: 
نیاز داریم تا نظرات همگان را بشنویم تا در 
عمل و کارهایمان کمتــر خطایی رخ دهد 
بنابراین باید تلاش کنیم یکدیگر را تحمل 
کرده و ایرادی هــم ندارد که فردی مخالف 

ما باشد.
وی با تأکید بر اینکه معضلات با سخنرانی حل 
نمی شود، گفت: نکته مهم این است که باید 
بپذیریم این وضعیت محصول مسئولیت های 
ماست و هر یک به اندازه مسئولیتمان همان 
طور که در ایجاد موفقیت ها سهمی داریم در 
به وجود آمدن مشکلات هم سهمی داریم که 
مردم این استان به این صورت مظلوم واقع 
شده اند و برخی همچنان مشکلات را متوجه 

دیگران می کنند.
استاندار خراسان شمالی اظهار داشت: برخی 
معضلات شــهر بجنورد مختص این شــهر 
نیست بلکه در همه شهرهای کشور می توان 
شاهد این مشــکلات بود که ناشی از نظام 
مدیریت شهری است.محمدعلی شجاعی در 
ادامه خاطرنشان کرد: بخشی از امور باید به 
بخش خصوصی واگذار شود و بودجه مصوب 
تنها برای مردم شــهر بجنورد هزینه شود 
بنابراین باید راه های افزایش درآمد شهرداری 
ارائه شود که نیازمند تحول در نظام اجرایی 

هستیم.
شــجاعی با بیان اینکه وام های ١8 درصد، 
تولیدی ها را به تعطیلی کشاند اظهار داشت: 
١٠ سال است وام ١8 درصد را به تولیدی ها 
می دهیم و وام 4 درصدی را به روســتاییان 

که سبب شده بیش از ٢٠٠٠ واحد تولیدی 
توسط بانک ها مصادره بشوند و این نشان داده 
که نمی شود با وام ١8 درصد تولید داشت و 
باید نگاه ها تغییر کند.شجاعی در خصوص 
انتصاب بانوان در پست های مدیریتی افزود: 
برای انتصابات بانوان نگاهم فقط به سهمیه 
3٠ درصدی نیســت و نگاهم به توانمندی 
افراد است زیرا در مسئولیت دادن زن و مرد 
فرقی نمی کند بحث توانمندی مهم تر است.

وی اظهار داشــت: برای مشکلاتی همچون 
حاشیه نشــینی، پســاب و دفن زباله ها اگر 
برنامه ای دارید در خدمتتان هســتیم زیرا 
حل چنین مشــکلاتی باید با ارائه راهکار و 
روش های اجرایی باشــد. وی به مشــکلات 
حوزه ورزش اســتان هم اشاره کرد و گفت: 
برای حل مشکلات ورزشگاه ١5 هزار نفری 
با شهرداری صحبت کردم تا واگذاری آن را 
قبول کنند و نامه ای نیز به وزیر ورزش ارسال 

کردم اما هیچ اقدامی از سوی مدیرکل ورزش 
و جوانان اســتان ندیدم.اســتاندار خراسان 
شمالی گفت: در بحث حل مشکلات مردم 
و واکاوی مشــکلات استان با کسی تعارفی 
ندارم و در خصوص مشــکلات مسکن مهر 
نیز پرداختن و بیان مشــکلات دردی را از 
مــردم دوا نمی کند بلکه باید در عمل ثابت 
کرد.محمدعلی شــجاعی در ادامه سخنان 
خود از طرح های آماده سرمایه گذاری دفاع 
کرد و گفت: از چنین طرح هایی اســتقبال 
می کنم به شرطی که توجیه اقتصادی داشته 
و منع قانونی هم نداشته باشد.وی افزود: نگاه 
ویژه ای به روستاها دارم زیرا اگر زیرساخت ها 
را به روســتاها ببریم دیگر نگران مهاجرت 
روســتاییان و افزایش آسیب های اجتماعی 
نخواهیم بــود در حالی که بر مبنای عدالت 
باید تمام امکانات و فرصت ها در همه مردم 

یکسان باشد.

ایرنا: به مناسبت صد و پنجاهمین سالگرد ثبت فرمول  بندی 
جدول تناوبی همایش جدول مندلیف روز گذشته با حضور 
استادان کشــوری در دانشگاه حکیم سبزواری برگزار شد. 
استاد شیمی دانشگاه فردوسی مشهد در این همایش با بیان 
اینکه مندلیف خدمت بسیار به علم شیمی و جامعه علمی 
جهان کرد گفت: جدول تناوبی عناصر شــیمیایی یکی از 
مهم ترین و اثرگذارترین دستاوردهای بشر در علوم مدرن 
اســت که ماهیت شیمی، زیست شناسی و دیگر رشته ها 
را منعکس می کند. پرفسور غلامحسین رونقی افزود: بدون 
تردید علوم پایه بخصوص شیمی پایه تمام علوم و کاربردها 
در جامعه اســت.وی اظهار داشت: پیشرفت های کشور در 
توسعه کارخانجات مادر شامل پتروشیمی، پالایشگاه، صنایع 
پلاســتیکی، صنایع غذایی و دارویی توجه خاص به رشته 
شیمی را ایجاب می کند.وی با بیان اینکه بیشتر پژوهش ها 
در کشور تقاضا محور نیستند و مشکلی از مشکلات جامعه 
را حل نمی کنند گفت: با برنامه ریزی های صورت گرفته، 

وزارت علوم در پی کاربردی کردن علوم در کشور است.مدیر 
گروه شیمی دانشگاه حکیم ســبزواری نیز در این مراسم 
گفت: در گروه شیمی این دانشگاه ١3 عضو هیئت علمی 
٢9٠ دانشجوی کارشناسی، 73 دانشجوی کارشناسی ارشد 
و هشت دانشــجوی دکترا مشغول تحصیل هستند.دکتر 
اکبرزاده افزود: تالیف١١ کتاب، 338 پایان نامه کارشناسی 

ارشــد و دکترا، پنج طرح پژوهشی، ٢ ثبت اختراع و بیش 
از 593 مقالــه بین المللی بخشــی از کارنامه پژوهشــی 
گروه شــیمی دانشگاه حکیم ســبزواری است.وی اظهار 
داشــت: فعالیت های  پژوهشی گروه شیمی بخش اعظم 
فعالیت های پژوهشــی دانشکده علوم پایه دانشگاه حکیم 
ســبزواری را به خود اختصاص داده اســت.دبیر همایش 
بزرگداشت جدول مندلیف نیز با بیان اینکه سال ٢٠١9، 
صد و پنجاهمین سالگرد فرمول  بندی جدول تناوبی توسط 
دیمتری مندلیف است، گفت: سازمان ملل با درک اهمیت 
شیمی در تولید مواد پایدار و سازگار با محیط زیست و برای 
افزایش آگاهی عمومــی از نقش آن در زمینه هایی نظیر 
آموزش، انرژی، کشاورزی و سلامت، سال ٢٠١9 را به عنوان 
ســال بین المللی جدول تناوبی عناصر اعلام کرده است.
دکتر امیرحســن امیری افزود: هدف ما از این بزرگداشت 
برجســته سازی اهمیت شیمی در علوم، فناوری و توسعه 

انسانی پایدار است.

همایش »جدول مندلیف« در دانشگاه حکیم سبزواری 
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